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СТОЛИЧНИЯ ОБЩИНСКИ СЪВЕТ

ЧРЕЗ
ЦВЕТОМИР ПЕТРОВ

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА
СТОЛИЧНИЯ ОБЩИНСКИ СЪВЕТ

НА РЕГ.№СОА23-ВК66-11291

ДОКЛАД
от

МИРОСЛАВ БОРШОШ
Председател на ПК по ОКНКМ

ОТНОСНО:  Удължаване срока за работа на Временна комисия за изготвяне на
цялостна концепция и реализация на празнична визуална среда в гр. София, създадена с
Решение №195/16.05.2024 г. по Протокол № 10 на Столичния общински съвет

УВАЖАЕМИ ДАМИ И ГОСПОДА ОБЩИНСКИ СЪВЕТНИЦИ,

С Решение №195/16.05.2024 г. по Протокол № 10 на Столичния общински съвет беше
сформирана Временна комисия за изготвяне на цялостна концепция и реализация на
празнична визуална среда в град София. Докладът за приемане на посоченото решение беше
внесен от моя страна на 15.12.2023г.

Видно от изложеното,  от датата на внасяне на доклада,  до датата,  на която беше
прието решението, изминаха пет месеца. В периода, в който посоченият доклад не беше
разглеждан от Столичен общински съвет, със заповед № СОА24-РД91-99/26.03.2024 г. на
кмета на СО беше назначена работна група “Градска декорация”, във връзка с празничната
украса на Столична община, по повод национални и местни празници и чествания, като
четирима от членовете на временната комисия са и членове на работната група.  Част от

СТОЛИЧНА ОБЩИНА

СТОЛИЧЕН ОБЩИНСКИ СЪВЕТ
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задачите на посочената работна група е разработване на общи естетически правила за вид и
характер на украсата, като по време на работата на временната комисия и на работната група
стана ясно, че за да може временната комисия да изпълни своята задача, следва да получи
необходимата информация именно чрез дейността на работната група. До момента
работната група е провела 4 заседания, последното от които е на 05.06.2024 г. По време на
заседанията се обсъждаха предимно въпроси, свързани с разглеждане на предложения за
промяна на нормативната уредба, свързана с градската декорация, като не се достигна до
обсъждане и съответно приемане на общи естетически правила за вид и характер на
украсата.

В рамките на своите заседания, членовете на временната комисия се запознаха с
дейността на работната група, както и обсъдиха резултатите от работата й до момента.
Комисията направи и изслушване и на председателя на работната група – арх. Росица
Николова. За да продължи своята работа ефективно, на последното проведено заседание
беше прието, че от администрацията на Столична община, както и от работната група следва
да бъде изискана информация, необходима за работата по изготвяне на цялостна концепция
и реализация на празнична визуална среда в град София. Предвид което, в  качеството ми
на Председател са изпратени следните писма:

- Писмо № СОА24-ВК66-4573/28.05.2024 г. до Яна Генова, зам.-кмет на СО за
предоставяне на информация за осъществени разходи за градска украса в рамките
на чествания и празници в периода 01.11.2023 г. - 28.05.2024 г. с искане за
информация за всички осъществени от Столична община разходи за градска
украса, включително в рамките на чествания и празници, за периода 01.11.2023 г.
- 27.05.2024 г.

- Писмо № СОА24-ВК66-4606/28.05.2024 г. до арх. Росица Николова, председател
на работната група с молба за предоставяне на доклад за напредъка на работната
група „Градска декорация“ по изпълнение на целите и задачите ѝ.

- Писмо № СОА24-ВК66-5044/11.06. 2024 г. до Васил Терзиев – кмет на СО
относно информация, необходима относно работата на временната комисия за
изготвяне на цялостна концепция и реализация на празнична визуална среда в гр.
София

- Писмо № СОА24-ВК66-5044-[4]/07.08.2024 г до Васил Терзиев, кмет на СО -
напомнително писмо във връзка с информация, необходима относно работата на
Временна комисия за изготвяне на цялостна концепция и реализация на
празнична визуална среда в град София.

- Писмо № СОА24-ВК66-7452/30.08.2024 г. до Васил Терзиев, кмет на СО с питане
относно предоставяне на информация във връзка с обезпечаване дейността на
Временна комисия за изготвяне на цялостна концепция и реализация на
празнична визуална среда в град София.

- Писмо № СОА24-ВК66-9410/28.10.2024 г. до Цветомир Петров, председател на
СОС по повод липсата на информация, което е пречка за работата на временната
комисия за изготвяне на цялостна концепция и реализация на празнична визуална
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среда в град София, създадена с Решение №195/16.05.2024 г. по Протокол № 10
на Столичния общински съвет.

- Писмо № СОА24-ВК66-629-(14)/02.10.2024 г. до Васил Терзиев, кмет на СО
относно доставка, монтаж и демонтаж на Коледната елха на София, в това число
включване на коледни светлини.

- № СОА24-ВК66-10120/18.11.2024 г. до Васил Терзиев, кмет на СО с искане за
предоставяне на информация по реда на чл.  33,  ал.  2  от ЗМСМА във връзка с
предстоящото поставяне на празнична украса.

 Сред поставените въпроси са:
- планирани бюджетни средства за обезпечаване на проектирането, изработването и

поддържането на празничната украса и как ще се разпределят те в следващите три години;
- предоставяне на актуални графични материали, които са изготвени;
- представяне на актуален икономически анализ за възможностите за публично-

частно партньорство или за конкурс за реализиране на дейността;
-предоставяне на други относими документи, проекти, разчети, конкретни

възлагания на фирми и организации и др., свързани с дейността по празничната украса.
Към настоящия момент единственият получен отговор е  относно разходваните

средства за коледна украса през изминалата година. На нито един от поставените въпроси
не е получен отговор.

Въпреки многократните напомняния, единствената информация по писмата е, че част
от тях са препратени до председателя на работната група арх. Николова, откъдето отговор
също липсва.

Видно от изложеното, комисията до момента е положила всички необходими
усилия, както да координира и обедини дейността на двете структури, така и да бъде
максимално полезна на работната група по отношение на напредъка по задачите й, така и с
идеи, съвети и коментари.

До този момент работната група не е отбелязала никакъв напредък с документите и
материалите, които трябваше да подготви, а те са необходими, тъй като би трябвало да
представляват неразделна техническа част от концепцията за празничната украса.
Създаването на тази работна група имаше за цел точно това. С това, както и с отказа на
администрацията на Столична община да бъде кооперативна, процесът на работа на
Временната комисия не само е затруднен, но и изцяло възпрепятстван.

На 30.08.2024 г. отправих питане вх.№ СОА24-ВК66-7452 до кмета на Столична
община, което отново съдържаше посочените по-горе въпроси. В проведеното заседание на
Столичен общински съвет на 14.11.2024г. получих лаконичен писмен отговор от кмета, че
цялата информация по моите въпроси вече е предоставена на работната група, назначена с
негова заповед. Но подобна информация нито е разглеждана на заседание от работната
група, нито е представена на вниманието на Временната комисия. Още по-голямо
недоумение буди даденият устен отговор на моето питане на същото заседание, от страна
на г-жа Яна Генова - заместник-кмет на Столична община. Оказа се, че явно, независимо от
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създадените временна комисия и работна група, администрацията на Столична община е
започнала несъгласувани действия за осъществяване на коледната украса, като дори е и
получила индивидуална концепция за украсата на стойност 800 000 лева. Последната не е
предоставена нито на членовете на работната група, нито на тези на временната комисия
като липсва и информация от кои дружества е поискана и какви са точните стойности
предложени от последните.

Още преди получаване на отговора на посоченото питане, се бях обърнал към кмета
на Столична община, за да го уведомя, че в условията на съществуване на два помощни
органа, каквито са създадената с Решение на СОС временна комисия и назначената със
негова заповед работна група, които имат една единствена задача- осигуряване на процеса,
свързан с изготвяне на  концепцията и визията за поставяне на празнична украса в града ни,
всякакви несъгласувани с тях действия следва да се считат за нарушение.

Не е и без значение обстоятелството, че до момента на заседанията и на работната
група и Временната комисия, беше подлагано на одобрение и обсъждане поставянето на
празничната украса за Великден и 24 май, тоест вече има наложена практика за съгласуване
на действията на администрацията.

Но към този момент Временната комисия не е получавала никаква информация за
реализацията на Коледните и Новогодишните празници, което още веднъж посочвам, че е в
разрез с приетото от страна на Столичен общински съвет решение от една страна. От
друга –системният отказ за предоставяне на информация и всякакво съдействие от страна
на администрацията на СО, представлява допълнително сериозно административно
нарушение и противоречи на принципа на единство в работата с общинския съвет.

Чл. 28  от Правилника за организацията и дейността на Столичния общински съвет
ясно урежда задължението на администрацията на Столична община да подпомага
общинските съветници при изпълнението на техните задачи.

Отказът да ни бъде предоставена информацията, необходима за работата на
комисията,  саботира усилията да бъде изработен важен за града ни документ и
компрометира сроковете,  в които трябва да бъде изпълнено решението на Столичния
общински съвет.

До този момент комисията е показала своята добра воля и желание да си
сътрудничи конструктивно и полезно,  както  с работната група,  така и с
администрацията на Столична община. Тези усилия ще продължат в името на
постигането на най-добрите резултати, които ще решат проблемите с поставянето на
празнична украса в града.

Предвид изложеното, както и с оглед на факта, че към настоящия момент липсва
цялостна концепция за украсата на града ни, е необходимо срокът за действие на
създадената с Решение №195/16.05.2024 г. по Протокол № 10 на Столичния общински съвет
Комисия да бъде удължен.

Важно е да бъде отбелязано, че реализирането на подобна идея би довело до
значително подобряване и модернизиране на градската среда от една страна, а от друга - до
привличане на повече туристи. Известно е, че в страни с традиции в организирането на
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Коледно-новогодишните празници, се наблюдава значително увеличаване на туристическия
поток именно в този период.

Не може да разчитаме да се прави нещо на парче и без синхрон. Виждаме ясно, че
подобна стратегия не допада на жителите на нашия град, които изразяват ясно своето
неодобрение на подобни решения.

Предвид изложеното, считам, че за да може да бъде изпълнена изцяло функцията на
комисията, следва в бюджета на СО за 2025 г. да бъде заложена прогнозна сума до 3 милиона
лева, като гаранция за изпълнение на цялостна концепция и реализация на празнична
визуална среда в гр. София, разбира се след провеждането на необходимите процедури по
реда на Закона за обществените поръчки.

Предлагам председателят и членовете на временната комисия да останат в същия
състав, като срокът за работата на Комисията бъде удължен с една година.

За да се избегне подобна ситуация и непредоставяне на информация, на каквато сме
свидетели в момента, и при която има абсолютно необоснована несъгласуваност на
действията на администрацията с Общинския съвет по повод реализиране на украсата на
града ни, както и с оглед обстоятелството, че с всяка изминала година, темата придобива все
по - широко обществено значение, считам, че е наложително кметът на Столична община да
бъде задължен да съгласува с временната комисия действията на администрацията във
връзка с реализация на празничната украса и предвидените за разходване в тази връзка
средства, в това число идеи, предложения, реализация и локации.

Във връзка с гореизложеното и на основание чл. 21, ал. 1, т. 1 и т. 23 и чл.48, ал. 1,
чл. 49 от Закона за местното самоуправление и местната администрация и чл. 41 и чл. 57 от
Правилника за организацията и дейността на Столичния общински съвет, предлагам на
вашето внимание проект на решение.

Приложение:
Проект на Решение

Проект на
Решение.docx

С уважение:
20.11.2024 г .

X Мирослав Боршош

                                  



ПРОЕКТ

Р Е Ш Е Н И Е  №__________

на Столичния общински съвет

от ____________ 2024 година

За удължаване срока за работа на Временната комисия за изготвяне на цялостна

концепция и реализация на празнична визуална среда в гр. София, създадена с Решение

№195/16.05.2024 г. по Протокол № 10 на Столичния общински съвет

На основание чл.21, ал.1, т.1 и т.23, чл.48, ал.1 и ал.2, чл.49, ал.1 и ал.2 от Закона за

местното самоуправление и местната администрация и чл.41 и чл.57 от Правилника за

организацията и дейността на Столичния общински съвет

С Т О Л И Ч Н И Я Т  О Б Щ И Н С К И  С Ъ В Е Т

Р Е Ш И:

1. Удължава срока за работа на Временната комисия за изготвяне на цялостна

концепция и реализация на празнична визуална среда в гр. София, създадена с

Решение №195/16.05.2024 г. по Протокол № 10 на Столичния общински съвет с

една година.

2. Задължава кмета на Столична община да съгласува действията на

администрацията с Временната комисия във връзка с реализация на празничната

украса и предвидените за разходване в тази връзка средства.

3. Задължава кмета на Столична община да предвиди прогнозни средства в Сборния

бюджет на Столична община за 2025 година в размер до 3 000 000 лева за

изпълнение на цялостна концепция и реализация на празнична визуална среда в

гр. София.

СТОЛИЧНА ОБЩИНА

1000 София, ул. Московска № 33, Тел. 93 77 591, http://www.sofiacouncil.bg



Настоящото решение е прието на заседание на Столичния общински съвет,

проведено на _____________ 2024 г., Протокол № ________, точка____ от дневния ред,

по доклад №_____  и е подпечатано с официалния печат на Столичния общински съвет.

                                       ПРЕДСЕДАТЕЛ НА СТОЛИЧНИЯ
                                        ОБЩИНСКИ СЪВЕТ:

      /                                      /


